
Zápis ze schůze výboru SKS on line dne 26.11.2020 
 
přítomni: Hulák, Hrebíčková, Kasal, Kodys, Křivánková, Nováková, Němcová. Němec, 
Řivnáčová, Škoch, Švejdová, Tomek, 
omluveni: Jelínková, Koutská, Roubal, Volmanová, Vrlová 
 
Program: 1. Úvodní slovo, zahájení modlitbou 
                  2. Instruktáž práce s programem ZOOM 

                  3. Rekapitulace činnosti SKS v době nouzového stavu 

                  4. Zpráva o hospodaření 2020 
                  5. Oslavy 25 let založení ESU 

                  6. Podpora iniciativy Charity a EAPN v oblasti sociální 
                  7. Zprávy z Klubů SKS 

                  8. Různé 

 
Průběh schůze: 
1. Schůzi vedla předsedkyně LN, zahájila modlitbou, byl odsouhlasen 
program schůze. V úvodním slově zdůraznila, že se koná vůbec první on-
line schůze výboru SKS v historii organizace, senioři musí umět používat IT 
technologie, aby nezůstali stranou a sami se nevyřadili ze společnosti. SKS 
podporuje on-line komunikaci, webináře, video-mítinky s účastí našich 
členů. 
 
2. Instruktáž práce s programem ZOOM provedla s připojenými členy 
Daria Křivánková, dvěma členkám se nezdařilo připojení. 
 
3. Rekapitulace činnosti SKS od poslední schůze SKS 1. 9. 2020 

Předsedkyně sdělila, že od vyhlášení nouzového stavu komunikace se 
členy probíhala pravidelně přes e-maily a telefonicky, bylo třeba splnit 
termínované plánované úkoly. 

 V září se uskutečnil zájezd s PTP do Sv. Dobrotivé s účastí 15 členů 
pražské pobočky - viz webové stránky, pietní akt proběhnul 
důstojně; položili jsme věnec, LN pronesla s ostatními zástupci 
slavnostní projev, projevy jsou otištěny ve Zpravodaji PTP a na web 
SKS spolu s fotografiemi. Slovenský zástupce se nedostavil, poslal 
projev, který byl přečten a otištěn. 

 Pouť do Šaštína se neuskutečnila z důvodu pandemie. 



 Zemřela dr. Jiřina Prekopová, významná socioložka a propagátorka 
metody tzv. pevného objetí, byla naší čestnou členkou, její sestra 
MUDr. Vrbová byla zakladatelkou SKS. Info na webu SKS. 

 L. Němcová se setkala v říjnu s Ing. Marianem Jurečkou, předsedou 
KDU-ČSL a informovala ho o zahraničních aktivitách SKS, předala 
i konkrétní dokumenty. Ohledně činnosti SKS na národní úrovni 
informovala o podepsané dohodě mezi KDU-ČSL a SKS před mnoha 
lety, tato dohoda funguje dodnes. Pozvala pana předsedu k diskusi 
na schůzi výboru SKS. 

 Rada seniorů ČR podepsala smlouvu o spolupráci s KDU-ČSL v říjnu 
t.r. Naše organizace SKS nebyla předem informována, o podpisu se 
LN dozvěděla ex-post. 

 Dr. Z. Pernes odpověděl písemně na písemný dotaz předsedkyně 
o připravovaných akcích. Sděluje, že se připravuje na květen 2021 
volební sjezd RSČR. Máme právo navrhnout delegáty na sjezd, dále 
zástupce do orgánů celostátní a krajské rady seniorů. V prosinci 
bude zasedat výkonný orgán Rady, který vydá instrukce. 

 LN odsouhlasila po poradě s pražskou skupinou volbu osob do 
vedení krajské rady seniorů - Praha od 1.1.2021. Budeme muset za 
SKS brzy zvolit a nahlásit nového zástupce do krajské rady - Praha na 
nové období, doposud v této funkci nás zastupuje Ing. Smutný. 

 Byla odvolána členská schůze SKS dne 14.11.2020. Došlo ke zrušení 
objednané místností, přednášejících, inzerátů - Tomek, Hulák, 
Němcová. 

 V říjnu byla vydána papežská encyklika Fratelli Tutti, která je 
věnována „bratrství a sociálnímu přátelství“, bohužel ještě nebyla 
přeložena do češtiny. Na web SKS najdete reference. 

 6. října 2020 konala mezinárodní video - konference s názvem 
„Agresivita – fenomén současné doby“ v rámci 28. ročníku 
Evropských dnů handicapu v Ostravě, konferenci pořádala Asociace 
Trigon, na konferenci vystoupila LN s příspěvkem k seniorské 
problematice. Dále LN vystupuje na mezinárodní video - konferenci 
Křesťan a práce ve dnech 27.-28.11.2020 k tématu senioři na trhu 
práce. 

 Ing. Mach, předseda ZKS na Slovensku nám zaslal časopis ZKS 
Generácia ve formě, oba předsedové LN a Ing. Mach pravidelně 
komunikují. 

 Příspěvky SKS do ESU byly za r. 2020 zaplaceny. 



4. Zpráva o hospodaření 
Zprávu podal K. Tomek. Naše finance jsou v pořádku, měli jsme letos málo 
výdajů kvůli koronaviru. Dne 3.11.2020 nám KDU-ČSL poslala 37.400,- Kč, 
takže máme na kontě 136.592,97 Kč. 
V pokladně je 3.627,- Kč, celkem tedy 140.219,97 Kč. LN žádala 
o doplacení finanční podpory a kontroly čísla účtu SKS. 
Kontrolu provede M. Volmanová. 
 
5. Oslavy 25 let od založení ESU 

V letošním roce si Evropská seniorská unie - ESU připomíná 25 let od 
svého založení v r. 1995. Mezi prvé členské organizace se řadí i Sdružení 
křesťanských seniorů. 
ESU patří mezi největší seniorské organizace v Evropě, sdružuje 34 
seniorských organizací z 27 států. Mezi základní dokumenty ESU patří 
Magna Charta, která vychází z křesťanských principů, především 
zdůrazňuje důstojnost člověka. 
K listopadovému výročí 2020 se konalo v březnu 2020 prezidium a EXCO 
v Praze, listopadová video-konference k otázkám etické dimenze 
v politice, výročí připomíná i ESU Newsletter, který je pravidelně 
publikován na webových stránkách SKS. ZKS vydává Generacii, ve které se 
píše mj. o letošním zasedání EXCO ESU v Praze. Na webu SKS uvádíme 
český překlad příspěvků L. Němcové a V. Roubala, časopis Generacii 
a Newsletter ESU. 
 
Konferenci sledovali S. Kodys a L. Němcová, členové prezidia a EXCO ESU. 
S. Kodys podal podrobnou zprávu o obsahu konference, především 
o etických otázkách v oblasti sociální a zdravotní během pandemie. 
 
6. Podpora iniciativy Charity a EAPN v oblasti sociální 
Účastnici byli seznámeni s konečným zněním e-dopisu, který iniciovala 
Charita a Platforma pro sociální bydlení, k výzvě přistoupili kromě SKS 
i další nevládní organizace. Dopis je umístěn na web SKS, předsedkyně jej 
zaslala i na ESU. 
  
7. Zprávy z Klubů SKS 
Všichni přítomní účastnici podali zprávu z jednotlivých klubů o činnosti 
v období pandemie. Nouzový stav ochromil naši činnost. 



- I. Řivnáčová za Klub Praha 11 sdělila, že se nekonaly dva plánované 
zájezdy, zrušily přednášky a pravidelná setkávání. Podle situace se 
uspořádá v prosinci zájezd do Budyšína. Probíhaly nedělní mše sv. v KCMT, 
které byly přenášeny přes TV. 
Na jaře Klub počítá se zájezdem, s výjezdovým soustředěním pro seniory, 
s tématickými vycházkami po Praze a přednáškami. Je třeba zvolit nové 
vedení Klubu po úmrtí JUDr. Deckera a pověřit místo něho některého 
člena organizací přednášek. 
- N. Nováková z Klubu Brandýsko informuje, že se klubová činnost 
zastavila. Nicméně vznikají menší iniciativy, které se neomezují pouze na 
seniorskou organizaci. Jde o modlitební iniciativu za politiky (s poslancem 
M. Bendou) a o dárky zdravotníkům na posílení imunity, sbírka probíhá 
v kostele. Národní Svatováclavská pouť se konala v ochranném 
zdravotnickém režimu, byla přenášena v TV. N. Nováková je předsedkyní 
Matice Staroboleslavské. 
- Michaela Hrebíčková z Teplicka v Čechách - společné akce se nekonají. 
Funguje však vzájemná pomoc mezi členy Klubu. 
- Jaroslav Hulák a Stanislav Kodys ze Žďáru informují, že se konala v září 
členská schůze Klubu, zápis které je vložen na webových stránkách. 
Tradičně činnost Klubu je široká - od cyklistických výletů, přednášek, 
zájezdů, propojení s ostatními seniorskými organizacemi v místě apod. 
Pandemie činnost zastavila. Na r. 2021 počítají s přednáškami J. Karase, 
M. Kašparů, s výstavou obrazů, zájezdem do Brna a do Lednice. Připravují 
promítání dokumentárního filmu o invazi polských vojsk do ČSSR v r. 1968 
ve spolupráci s Polským střediskem v Praze a s místním Muzeem. 
 
8. Různé 
- Ing. Jan Kasal informuje o přípravě volebního programu KDU-ČSL, žádá 
členy SKS o připomínky a náměty, a to především v oblasti seniorů. 
- informace od pí Čepelkové z Diecézního centra pro seniory jsou 
pravidelně zasílané členům výboru. 
 
Příští schůze výboru: bude určena podle aktuální situace. 
zapsala: Lidmila Němcová 
ověřila: Jiřina Švejdová 


